
Protokół nr XXVI / 17 

z sesji Rady Gminy Brody 

odbytej w dniu  31.05.2017r. 

 

1. Otwarcie obrad XXVI Sesji Rady Gminy Brody. 
 
Przewodniczący Rady  p. Lech Kossak o godz. 9

00
 otworzył obrady XXVI Sesji Rady Gminy Brody.  

Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad.  
Na 15 radnych, obecnych było 13.  Radni p. Marek Rubin i p. Roman Janczewski - nieobecni – 
usprawiedliwieni. 
Przewodniczący stwierdził, że Rada jest władna do podejmowania uchwał. 
Spytał czy są uwagi do proponowanego porządku obrad.  

Pani Skarbnik prosiła o zmianę  kolejności rozpatrywania uchwał. Na początku uchwała w spr. 
zmiany uchwały budżetowej  Gminy Brody na 2017r.  

T. Żychliński proponuje wycofać uchwałę w spr. przekazania do Komisji Rewizyjnej skargi na 
działalność Wójta Gminy Brody, 

Przewodniczący Rady – skarga wpłynęła na ręce przewodniczącego rady, który wg prawa uchwałą 
rady przekazuje ją  dla Komisji Rewizyjnej celem  rozpatrzenia . 
Przewodniczący prosił radnych o przegłosowanie wniosku radnego T. Żychlińskiego, by projekt 
uchwały wykreślić z porządku obrad. 
Za wykreśleniem głosowało 4 radnych,8 było przeciwnych, 1 wstrzymał się od głosu. 

Porządek obrad został przyjęty 12 głosami, 1 wstrzymującym się. 
 
2. Przyjęcie protokołu z XXV sesji Rady Gminy Brody. 

M. Tracz – nie ma jego wypowiedzi w której pytał czy Wójt ma świadomość, że sarkofag w Brożku jest 
zabytkiem. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że ta wypowiedz jest w protokole, odczytał jej treść. 

M. Tracz – to jego błąd, że nie widział tego zapisu 
Radni jednogłośnie przyjęli protokół z XXV Sesji Rady Gminy. 

3. Informacja Wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
 
Przewodniczący Rady – Wójt jest nieobecny na sesji, będzie Z-ca Wójta. 

R. Łyczakowski  - zwrócił uwagę, że od 28.04.2017r. do 15.05.2017r. nic się nie działo. 

Pani Sekretarz wyjaśniła,  że w tym czasie Wójt przebywał na urlopie.  

4. Informacja Przewodniczącego Rady oraz Przewodniczących Komisji o działaniach 
    podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
 
Przewodniczący Rady  
- 4.04.2017r. w Urzędzie Gminy podpisywał uchwały Rady 
- 18.04.2017r. uczestniczył w posiedzeniu Komisji Budżetu 
- 19.04.2017r.        ‘’                       ‘’         Komisji Oświaty 
- 22.05.2017r.        ‘’                       ‘’         Komisji Budżetu 
- 23.05.2017r.        ‘’                       ‘’         Komisji Oświaty 
- 25.05.2017r. w Urzędzie Gminy ustalał porządek obrad dzisiejszej sesji 
- 27.05.2017r. uczestniczył w  zawodach pożarniczych w Brodach 

M. Tracz – komisja budżetu obradowała 18.04.2017r. oraz 22.05.2017r.  
Zajmowano się wykonaniem budżetu za 2016r. remontem dachu świetlicy w Kole, biblioteką w Bieczu. 
Zapoznano się z realizacją zaleceń pokontrolnych NIK. Analizowano działalność referatu Gospodarki 
Komunalnej. 
Komisja zaproponowała przenieść środki z cmentarza na remont dachu w przedszkolu w Bieczu. 

 



M. Kowalski – komisja oświaty miała posiedzenia 18.04.2017r. i 23.05.2017r.  
Zapoznali się z informacją dot. porządku i bezpieczeństwa publicznego, zarządzania kryzysowego. 
Analizowano projekty uchwał dzisiejszej sesji. 
Komisja poparła wniosek komisji budżetu, by przełożyć środki z cmentarza na remont dachu w 
bibliotece w Bieczu. 

5. Informacja o powołanym referacie Gospodarki Komunalnej i  Mieszkaniowej,  
    dofinansowanie oczyszczalni przydomowych i  publicznym transporcie zbiorowym. 
 
Informację o działalności referatu przedstawił  Z-ca Wójta. Informacja była  tematem posiedzeń 
komisji. 

Z-ca Wójta  stwierdził, że po roku działalności referatu nie wszystko funkcjonuje tak jak powinno. 
Są problemy z kadrami w zakładzie. Pracownicy są skierowani do remontów świetlic, wiec nie 
wykonują prac w zakładzie. Są zalecenia NIK oraz SANEPiD. Jednym z zaleceń jest  ogrodzenie 
studni, na razie nie ma ludzi by to wykonali. Nie ma kto reagować w razie awarii wodociągu w dni 
wolne od pracy. W tym roku odchodzi na emeryturę pracownik. Ogłosiliśmy nabór na nowego 
pracownika. Dziś upływa termin składania podań, na razie nie ma żadnej oferty. Barierą mogą być 
małe pobory. 
W zakresie gospodarki wodnej w Brodach na ujęciu założono zawory. Jedna osoba nie jest w stanie 
zalegalizować 250 liczników, fizycznie nie jest to możliwe.. Aby zakład mógł funkcjonować należy 
zwiększyć i odnowić kadrę w zakładzie, a to się wiąże z wyższymi zarobkami. 
Niedługo dojdzie im do zarządzania nowa sieć w Datyniu.  
Uważa, że pracownicy zakładu nie powinni robić remontów świetlic, ponieważ nie mamy grupy 
remontowej, ludzie nie mają odpowiednich uprawnień do wykonywania takich prac. 
Wspólnie z Wójtem chcą to omówić i zaplanować na 2018r.zmiany. 

M. Tracz –  miało być spotkanie Wójta , Z-cą Wójta i Panią Sekretarz w sprawie pana, który zarządza, 
czy było takie spotkanie 
Czy myślano o stworzeniu  pogotowia awaryjnego (2-3 osoby), by w razie awarii hydroforni w czasie 
dni wolnych  od pracy mogli ją usunąć, ale to wiąże się z wynagrodzeniami. 

Z-ca Wójta – na takie wydatki w budżecie nie ma środków. Mamy niedobór kadry, na oczyszczalnię 
potrzebna jest jedna osoba. Tym zagadnieniem należy się zająć na komisjach. 

M. Tracz – na remont drogi miało być 30% zatrudnionych ludzi z naszej gminy, czy ktoś  robił 
rozeznanie, w Urzędzie Pracy czy  mają takie osoby, by mogli je tam skierować                    

Z-ca Wójta – takich zapisów nie było , to firma wykonująca zatrudnia pracowników. Chcieli zatrudnić 
osoby miejscowe, ale nie było chętnych. 
Poinformował o słabnącym zainteresowaniu dofinansowaniem do budowy oczyszczalni 
przydomowych. Do tej pory było 5 wniosków, obecnie nie ma żadnego. 

M. Tracz – może blokadą jest zapis, że musi to robić firma zewnętrzna, może jest za małe 
dofinansowanie. 
Z-ca Wójta – powinna to być firma, ponieważ całość musi ktoś odebrać 

R. Łyczakowski - szamba., które posiadają mieszkańcy są nieszczelne, nie spełniają norm. 

Z-ca Wójta – fizycznie  nie jesteśmy w stanie sprawdzić wszystkie szamb. 
Poinformował, że ustawa o transporcie zbiorowym wchodzi w życie od 1.01.2018r.  
My daliśmy ogłoszenie na taką działalność. 

Przewodniczący Rady – uważa, że należy rozeznać koszty zmiany liczników przez firmę zewnętrzną. 

Z-ca Wójta rozezna sprawę. 
 
 6. Informacja o mieszkaniach socjalnych i komunalnych i stan zadłużenia na 31.12.2016r. 
 
Z-ca Wójta poinformował, że przejęliśmy zasób mieszkaniowy po zakładzie. Dwa lokale  w Zasiekach 
są zasiedlone. Wolne będzie mieszkanie na ul,. Wolności, które chcemy zaproponować pani z 
Jałowic, a  budynek sprzedać. Jest problem z mieszkańcem lokalu na ul. Rynek w Brodach. Lokal jest 
duży, ale nadaje się do kapitalnego remontu. Można by było coś z nim zrobić. Chcieliśmy lokatora  
przekwaterować do Zasiek ale ze względu na jego stan zdrowia  nie można tego zrobić. 



Pani Skarbnik zapoznała ze stanem zaległości na 31,12,2015r. Informacje te są załączone w BIP.Za 
czynsz zalega 13 osób. Są to osoby, które od lat nie płacą. Sprawy były kierowane do komornika, bez 
możliwości ściągnięcia zaległości. 
Jest zarządzenie Wójta, że  zaległości można odpracować, ale nie zgłosiła się żadna osoba. 

Przewodniczący Rady proponuje przyjrzeć się  uchwale o umorzeniach. Jeżeli jest nieściągalność, to 
są jeszcze inne środki np. eksmisja. 

M. Tracz - prosił na komisji o informację - jakie stosuje się umorzenia , pani Skarbnik powiedziała, że 
są tylko przedawnienia. 

Pani Skarbnik – pracownica Urzędu na komisji szczegółowo omówiła ten temat. 

M. Rudnicki spytał panią Skarbnik czy zadłużone osoby są umieszczone w Krajowym Rejestrze 
Dłużników? Może należy to zrobić, to zmobilizowałoby ich do uregulowania długu. 

Pani Skarbnik – zrobią rozeznanie czy tak można zrobić. 

M. Rudnicki spytał na jakich zasadach i kto  decyduje o przydziale mieszkań w Zasiekach., czy jest 
powołana komisja do rozpatrywania  wniosków. 

Z-ca Wójta – komisji nie ma, skoncentrowaliśmy się na  osobach za które płacimy, oraz poprzez 
pewne zmiany  stworzymy możliwość zbycia budynku w Jałowicach. Na przydział pozostałych  2 lokali 
powołana zostanie komisja.. 

M. Kowalski spytał czy są wyroki sądowe na wszystkie zaległości. 

Pani Skarbnik –  jest 8 wyroków sądowych, a  pozostałe zaległości mają osoby, których już nie ma. 

Przewodniczący Rady proponuje, by ten temat dokładniej omówić na komisjach. 
 
7. Analiza prac melioracyjnych za 2016r. 
 
Informację na piśmie otrzymali radni w materiałach sesyjnych.  
Przewodniczący Rady- w pkt. 5,6,7  wszystko wykonane na 0.czym było spowodowane? 

W. Gwoździński  - niewiele się robi w tym zakresie ze względu na brak środków finansowych. 
Liczono na to, że będziemy korzystać z pracowników zakładu komunalnego, ale z tej załogi nie ma 
kogo wziąć. 
Przewodniczący Rady spytał jak było wcześniej. 

W. Gwoździński – wcześniej zatrudnialiśmy osoby z dofinansowaniem z Biura Pracy. 

R. Łyczakowski – jak były Spółki wodne to  prowadzono działalność ze składek. 
Obecnie czyszczenie rowów spoczywa na właścicielu działki przy rowie. 

M. Tracz – czy były czynione działania w spr. remontu przepustu 

W. Gwoździński – przepust można zrobić, ale potrzebne będą pieniądze, gdy będą wówczas zrobimy 
dokumentację i odprowadzimy wodę ze stawu. 

M. Tracz – czy składany był wniosek do projektu budżetu na 2017r.? 

W. Gwoździński odpowiedział, że tak.  
 
8. Informacja z realizacji „Programu współpracy” Gminy Brody z organizacjami pozarządo-  
    wymi oraz innymi podmiotami  prowadzącymi działalność pożytku publicznego. 
 
Radni otrzymali informację na piśmie , analizowali ją na posiedzeniach komisji. 
M. Rudnicki – powstało nowe stowarzyszenie, co ze sprzętem, które miało poprzednie 
stowarzyszenie. 
Czy majątek został przekazany  protokolarnie?  

R. Łyczakowski – nowe stowarzyszenie przejęło wszystkie składniki majątku trwałego dawnego 
stowarzyszenia.  

Przewodniczący Rady – a co ze stowarzyszeniem  Motor Koło ? 

Pani Sekretarz – nie wie, jest to stowarzyszenie niezależne od gminy. Możemy z urzędu wystąpić do 
nich i spytać jaki jest ich stan. Można o tym porozmawiać na komisjach. 



M. Tracz -  czy informacja o ilości stowarzyszeń zawarta w BIP jest aktualna? 

Pani Skarbnik na stronie BIP jest 12 stowarzyszeń, my tylko umieszczamy dane. 

Pani Miklaszewska występuje o informacje od stowarzyszeń, jeżeli je otrzyma to są zamieszczane w 
BIP, ale nie zawsze uzyskuje odpowiedź. 
 
9.  Podjęcie uchwał w sprawie: 

     - zmiany uchwały budżetowej Gminy Brody na 2017r. 

Przewodniczący Rady - przypomniał, że komisje wnioskowały o przełożenie środków w kwocie  
100 tys. zł  z cmentarza na  remont dachu w budynku biblioteki w Bieczu. 
Radni jednogłośnie przegłosowali wniosek na tak. 

Pani Skarbnik przekazała radnym informację o zmianach. 

M. Tracz – w § 1 pkt 2 wpisujemy środki unijne, a nie mamy umowy na budowę drogi, możemy 
jeszcze tych środków nie otrzymać.  

Pani Skarbnik – środki są zaplanowane. 

Przewodniczący Rady – środki na inwestycję są w budżecie na 2017r.  
Pod tym podpisują się pani Skarbnik i Wójt. 
Spytał pani Skarbnik, czy zadeklaruje, że nie ma zagrożenia iż gmina uzyska środki zewnętrzne. 

Pani Skarbnik – jest umowa na realizację zadania. Na 2017r. środki są zaplanowane. Każda 
działalność gospodarcza w tym gmina wkalkulowane ma ryzyko.  
Jest to projekt w ramach EWT realizowany w partnerstwie  z Niemcami. Są wstępne rozmowy, 
zapewnienia, Forst robi poprawki i w lipcu będzie podpisana umowa. 

M. Tracz – spytał czy wszyscy mają ten sam termin wykonania, Jeżeli Lubsko ma problemy, czy my 
nie będziemy musieli za nich płacić. 

Pani Skarbnik – nie, każdy partner odpowiada za siebie. 

M. Tracz – czy istnieje zagrożenie jeżeli jeden z partnerów wypada to czy pozostali nie mają 
problemu? 

H. Miklaszewska – jeżeli wyniknie taka sytuacja to pomniejszą środki  o ten podmiot. Skoro Bank 
Inwestycyjny Brandenburgii podpisał umowę, to nie widzi problemu. Umowa będzie podpisana w lipcu. 

M. Rudnicki – utworzony Klub Radnych wyszedł z inicjatywą porozumienia Ustalono priorytety  
inwestycji na lata 2014 – 2018. Doszli do porozumienia. Rada Gminy sprzyjała tej inwestycji.  
W ubiegłym roku w lipcu zwołali dodatkową sesję na temat tej inwestycji. Na tej sesji Wójt był 
nieobecny, tak jak na dzisiejszej. Apeluje więc do radnych, by wzięli odpowiedzialność, zaryzykowali i 
podjęli tę uchwałę. To ostatni okres, by można było dostać takie dofinansowanie. 
Klub Radnych przychyla się do podjęcia uchwały. 

M. Tracz – nie jest to dla Gminy Brody lecz dla samych Brodów. Inne wsie też czekają na wsparcie 
finansowe. Należy pamiętać również o innych mieszkańcach gminy. Jest za tym, by to poszło. 

M.Rudnicki proponuje skupić się na tej inwestycji drogowej, na którą otrzymamy duże 
dofinansowanie, drugiej takiej szansy może nie być. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały w spr. zmian w budżecie i prosił o przegłosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie  

    -  zaciągnięcia pożyczki na zadanie inwestycyjne pn. „BEZ GRANIC” – część 1/Grenzenios- 
       Teil 1 Przebudowa dróg wraz z infrastrukturą techniczną ulic: Wolności, Szkolnej i  
       Pl.Zamkowego”, 

Przewodniczący Rady p. Lech Kossak odczytał treść uchwały w sprawie zaciągnięcia  pożyczki w 
Europejskim Funduszu Rozwoju Wsi Polskiej w wysokości 1 000 000,00 zł na  zadanie inwestycyjne 
pn.: „ Bez granic- część 1/Grenzenlos- Teil 1 Przebudowa dróg wraz z infrastrukturą techniczną ulic: 
Wolności, Szkolnej i Pl. Zamkowego”   
Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych  1 radny wstrzymał się od głosowania.                         
(stan radnych w momencie glosowania 13).  
 



     - zaciągnięcia kredytu długoterminowego, 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych , 1 osoba wstrzymała się od głosu.  

     - zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brody na lata 2017 – 2027. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych , 1 osoba wstrzymała się od głosu.  

     - zmiany uchwały nr XXVI/197/13 Rady Gminy Brody z dn. 28.03.2013r. w spr. uchwalenia  
        wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy Brody na lata 
       2013-2017. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie (13 radnych) 

     - wprowadzenia zmian do uchwały nr XXV/166/17 Rady Gminy Brody w spr. dostosowania  
       sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie (13 radnych) 

     - przekazania do Komisji Rewizyjnej skargi na działalność Wójta Gminy Brody, 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych , 1 osoba wstrzymała się od głosu.  

     - zmiany uchwały nr XXIX/233/13 R.G. Brody w spr. ustanowienia pomnika przyrody. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych , 2 osoby wstrzymały się od głosu.  
 

 10. Interpelacje, zapytania radnych oraz odpowiedzi . 
 
M. Tracz  
-  ma pytanie do radcy prawnego, ponieważ otrzymał odpowiedź od p. Wójta, że na interpelacje nie 
wydaje się kopii dokumentów.. Znalazł w wyrokach sądu, że  jeżeli dot. to kwestii mieszkańców, to  
jest to traktowane jako informacja publiczna. Prosi o interpelację radcy prawnego. Spytał dlaczego nie 
ma radcy prawnego na sesji. 
Złożona interpelacja wcześniej dot. wypowiedzi Wójta. Którą udzielił   do telewizji Gorzów , gdzie 
mówił, że posiada dokumenty , bo badania były robione. Chciał otrzymać te dokumenty , jeżeli były 
badania , gdzie są te dokumenty i czego dotyczą.  
- pytał kiedy drogi gminne będą równane , odpowiedziami, że jak będzie odpowiednia pora, kiedy ora 
nastąpi, bo już powinno być to robione. 
Tak samo koszenie poboczy dróg gminnych i powiatowych też powinny być już koszone, powinno być 
wysłane pismo ponaglające, ponieważ jest słaba widoczność przy drogach   

Przewodniczący Rady – widział harmonogram Starostwa    koszenia dróg powiatowych na 
poszczególnych gminach i jesteśmy w czwartym tygodniu czerwca., a następne w lipcu.   

Z-ca Wójta – radca prawny, nie mógł być na dzisiejszej sesji, sprawa zostanie mu przekazana do 
wyjaśnienia.  Badania WIOŚ były umieszczone na bieżąco na stronie internetowej. 
Równanie dróg-  wykonawca nie był w stanie  tego wykonać gdy była odpowiednia pogoda, później 
było bardzo  sucho i nie było sensu tego robić. 
Zaraz po deszczach drogi będą równane.  Została zakupiona nowa kosiarka i pobocza będą koszone. 
Wyślemy pismo o obowiązku koszenia poboczy przy drogach wojewódzkich.  

J. Ostapiej – również zgłosił potrzebę koszenia poboczy dróg gminnych. 

Z-ca Wójta– dopiero od niedawna mamy sprzęt do koszenia i będzie to robione. 

M. Rudnicki -  w dniu 17.06.2017r. odbędzie się II edycja biegu. Będzie  się to odbywać na terenie 
prywatnym przy pałacu obok parku, który jest zarośnięty. Czy będzie on w najbliższym czasie 
koszony? 

Z-ca Wójta – nie widzi problemu, park będzie  wykoszony. 
 



M. Tracz – chodzi o pismo, które się ukazało na stronie Gimnazjum. Na  ostatniej sesji Wójt się 
wypowiadał w spr. dofinansowania  do remontu drogi do szkoły, część radnych  nie wyraziła zgody na 
to, że był wpis do budżetu że te środki są, lecz nie dodał najważniejszego i prosi by to było 
wyprostowane , że warunkiem pozyskania środków w formie kredytu, było pozyskanie środków  
zewnętrznych i tego nie zrobił. Ale w tym piśmie akurat tego nie ujął, że to nie jest wina rady,  tylko 
Urzędu. 
 
 11. Wolne wnioski 
 
W. Seul – spytała co z koszeniem wałów p.powodziowych. 

Z-ca Wójta stwierdził, że zgłosimy to odpowiednim organom by to wykonali. 
Kiedyś przeglądy wałów były dość często, teraz tylko raz w roku.  
Jednostki, które  coś powinny robić na terenie gminy nie robią nic. Przykładem jest ścieżka rowerowa 
w kierunku Zasiek. My zgłaszaliśmy zły stan ścieżki, natomiast Starostwo odpowiedziało nam, że jest 
wszystko w porządku. 
 
 12. Zamknięcie obrad Sesji.         
 
O godz.  11
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 Przewodniczący Rady p. Lech Kossak zamknął obrady XXVI Sesji Rady Gminy Brody. 

 
Protokołowała 
Mirosława Dudziak 

 


